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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem lép fel a Kormány a nők és a férfiak közötti
indokolatlan bérkülönbség ellen?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Nemrég látott napvilágot egy tanulmány, amely többek között a nők munkaerő-piaci helyzetét is
górcső alá vette. A tanulmány több olyan adatot is bemutat, amely egyértelműen rávilágít arra, hogy
a nők rosszabb helyzetben vannak Magyarország munkaerő-piacán, mint a férfiak.

Ez elsősorban a nők bérében mutatkozik meg. Az látható ugyanis, hogy csak azokon a területek
keresnek többet a nők a férfiaknál, amelyekben a nők szellemi munkát végeznek, a férfiak pedig
fizikait. Ilyen például a bányászat és az építőipar. Meg kell jegyezni azonban, hogy ezen a területen
dolgozó nők aránya rendkívül alacsony volt már 1989-ben is, azóta arányuk csak tovább csökkent,
gyakorlatilag eltűntek ezekről a területekről. Hasonló mondható el a mezőgazdasági területről is,
ahol, bár a férfiak és nők bére közel azonos, az látható, hogy a nők száma drasztikusan csökkent
1989-hez képest.

A szolgáltatás és kereskedelem területén, amelyek területeken foglalkoztatott nők száma egyébként
nőtt,  a  bérezés drasztikusan egyenlőtlen.  A szolgáltatások területén egy férfi  átlagosan 18%-kal
keres többet, mint egy nő, míg a kereskedelem területén 29%-kal úgy, hogy ezeken a területeken
nem látható a fizikai-szellemi munka szerinti különbségtétel, vagyis ezeken a területeken a férfiak
és nők általában azonos feladatokat látnak el.

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

Mi az oka annak, hogy a férfiak többet keresnek, mint a nők azon a területeken, ahol ugyan azt a
munkát végzik? 

Mit tett a Kormány az elmúlt 9 évben a fizetések közötti különbségek csökkentése érdekében? 



Milyen jövőbeli tervei vannak a kormánynak a fizetések közötti különbség csökkentésére? 

Tisztelettel várom válaszát.
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